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Milí čitatelia Bystrušiek, 

na presýpacích hodinách tohto školského roka padajú posledné zrniečka - sme v cieľovej rovinke 

a tešíme sa na oddych .  

Toto číslo Bystrušiek je malou kronikou uplynulých desiatich mesiacov nášho školského života. 

Prečítajte si ju a spomeňte na všetky zaujímavé akcie, na súťaže a stretnutia, ktoré naplnili náš 

vyučovací aj mimoškolský čas. Neuveriteľné, koľko sa toho dá zvládnuť, ak je v škole dosť zapálených 

učiteľov a aktívnych žiakov! Mám z toho radosť a ďakujem každému. 

Prajem nám všetkým – žiakom a učiteľom – aby sme sa vrátili z prázdnin s plným batohom 

zážitkov, pekných a nezabudnuteľných chvíľ s deťmi, rodičmi, súrodencami a kamarátmi. Prajem našim 

deviatakom a držím palce, aby tak, ako úspešne finišovali na záver štúdia v našej škole, začali na svojich 

vysnívaných školách s novou energiou. Chceme o nich počuť len dobré chýry ! 

Tak dovidenia v septembri, školáci! 

                                                       Z. Poklembová, riaditeľka školy 

 

 

 

     Stretli sme sa pred školou v Terni o 9:30 a vyviezli sme sa autom na Hradisko. Potom sme pokračovali pešo 

a cestou sme pozorovali krásnu slnečnú prírodu. Vyliezli sme aj na poľovnícky posed. Podľa značiek 

vyznačených na stromoch sme nakoniec prišli až k chate. Boli tam lavičky, stoly aj ohnisko, na ktorom sme si 

opekali špekáčky. Objavili sme aj starý autobus a preskúmali  jeho vnútro. Potom sme hrali zaujímavé hry, 

Roveríno a Hututu. Domov sme prišli cez Závadku, Geraltov a Furmanec.  

Natália Ferková 7.B, Klaudia Ferková 8.A 
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  Pri príležitosti Európskeho dňa jazykov, ktorý sa 

každoročne v krajinách EU oslavuje 26. septembra, sa na našej 

škole uskutočnilo v tento deň rozhlasové okienko a dňa 28. 

októbra aj beseda o tom, aké je potrebné a dôležité učiť sa 

cudzie jazyky.  

Navštívili nás zaujímaví hostia, ktorí nám rozprávali ako, kedy 

a aké cudzie jazyky sa učili, ako tieto jazyky využili a aj naďalej 

využívajú v škole, v práci či v každodennom živote. Od našej hosťky 

Janky Gamcovej, ktorá študovala a pracovala v rôznych krajinách 

Európy, sme sa dozvedeli, že študenti a výskumníci na celom svete 

komunikujú hlavne po anglicky, avšak každý najradšej              

rozpráva svojim materinským jazykom. Deviatakom                                              

a ôsmakom zvlášť porozprávala o svojom štúdiu fyziky, zaujímavej práci vo výskume a na vysokej škole. 

Pán farár Vaško nám pripomenul, že na niektorých školách sa učia aj také zaujímavé jazyky ako je 

hebrejčina, latinčina či gréčtina, no angličtinu využijeme najviac - najmä pri práci s počítačom                   

a internetom. Aj pán starosta Senderák nám porozprával o svojich zaujímavých zahraničných cestách      

a pracovných skúsenostiach, ktoré by však nemohol absolvovať, keby sa dobre nenaučil po anglicky. 

Nakoniec sme sa všetci zhodli na tom, že je potrebné učiť sa jazyky, ktoré nám otvárajú brány               

do celého sveta.  No najmä sa netreba báť ich používať, lebo nie je dôležité, koľko chýb urobíš, ale či sa 

z nich dokážeš poučiť a pracovať na sebe tak, aby si dosiahol to, po čom túžiš.                                                                                                                                                

                                                                                                       

                                                                                                                                                                                 

Žiaci 4.A a 4.B sa na besede dozvedeli, 

ktoré veci sú dobré: dobrý spánok, oddych, 

chôdza, zdravá strava. Jedzme zeleninu a ovocie. 

Mäsko nemusí byť každý deň. Netreba piť 

kofeínové nápoje, lebo škodia najmä srdiečku 

a žalúdku. Radšej pime mlieko – má minerály, 

ktoré prospievajú zdraviu a zúbkom. A určite sa 

nezabúdajme pohybovať, najradšej  na čerstvom 

vzduchu. Toto a  veľa iných zaujímavých 
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informácií spôsobilo, že hodina prebehla veľmi rýchlo. 

Na úvod si deviataci pozreli film o škodlivosti a dôsledkoch fajčenia. Určite mali po ňom o čom 

rozmýšľať. O svojom zdraví – veď fajčenie škodí na srdce, pľúca a vlastne na všetko v tele. Chceš mať 

skoro vrásky? Sivú pleť? Žlté zuby? Žlto-hnedé prsty? Nepríjemný dych? Ťažkosti s dýchaním? 

S obyčajným chodením? Chceš dostať rakovinu?... Myslieť na to treba už vopred, kým nie je vytvorená 

závislosť. Je to na každom z nás. Neubližujme si sami. 

M. Oravcová 

 

Tohtoročnou témou osláv týždňa vedy a techniky bolo SVETLO. My sme mu venovali stredu 

18.11.2015. Pani učiteľka chémie a pán učiteľ fyziky pripravili žiakom síce dlhšiu, ale veeeeľmi 

zaujímavú vyučovaciu "hodinu". Obsahovala všetko, čo má - teda aj nové informácie,                                

aj vedecké pokusy, dokonca aj skúšanie. Chlapci z 9.A sa nebáli a pod vedením p.uč. Sivákovej 

predviedli ostatným chemické pokusy so svetelnými efektami - napríklad horenie horčíka a "peklo"        

v skúmavke. Zopakovali žiakom aj ich obľúbený pokus - sloniu zubnú pastu. To sa páčilo aj mladším 

žiačikom, ktorí o chémii ešte veľa nevedia. O niektorých zaujímavých fyzikálnych vlastnostiach                  

a využití svetla porozprával žiakom pán 

učiteľ Tokár.  Nasledoval film o histórii 

vynálezov súvisiacich so svetlom.  Na záver 

si najpozornejší "vedci" - zástupcovia tried 

druhého stupňa - vyskúšali  svoje poznatky 

(získané aj vďaka dnešnej akcii) testíkom      

v programe Alf. Výhercom z 9.A 

blahoželáme a tešíme sa z ich vedomostí! 

Všetci sme sa dozvedeli veľa zaujímavého     

z vedy a techniky, ktorej sa niektorí trošku 

boja, hoci nám slúži každý deň v škole, 

doma... je vlastne všade okolo nás. Je preto 

dobré ju poznať a správne využívať.   

A. Siváková 
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Trošku adrenalínu, drobný stres a najmä obrovskú chuť  statočne sa popasovať s úlohami zažili 

reprezentanti tried v súťaži pri príležitosti  Medzinárodného dňa školských knižníc.                            

Podporiť ich, pomôcť im, no najmä si  spolu s nimi zasúťažiť prišli aj rodičia našich žiakov.                                                      

Pripraviť do života 

šikovných, cieľavedomých                      

a zároveň tolerantných    

ľudí je výsadou rodičov         

a školy. Len ich vzájomná       

podpora môže viesť                               

k skvelým  výsledkom.      

Kvôli tomu sa na mnohých 

akciách našej školy 

zúčastňujú rodičia,            

ako aj zaujímaví  hostia                   

či múdri pomocníci našich 

žiakov. Tak tomu bolo           v tomto prípade. Všetkých nás milo prekvapila skvelá tvorivá atmosféra a 

dobrá nálada všetkých zúčastnených. Súťažiacim ďakujeme za to, že sa nebáli prísť tvoriť - kresliť, 

veršovať, hľadať, recitovať    a uhádnuť meno známeho spisovateľa. Ich snaha a húževnatosť boli 

kľúčom k úspechu akcie. Veľké poďakovanie patrí rodičom - p. Bartošovej, p. F. Giňovej, p. Plavčanovej 

a p. Vaškovi  za ich ochotu a podporu. Tešíme sa na stretnutie o rok.    

Do tohto celoslovenského projektu sa prihlásilo 280 školských knižníc v základných školách h a 

stredných školách s celkovým počtom 51287 účastníkov podujatí. Naša škola obsadila krásne 15. 

miesto. 

 

Realizačný tím:-)....                                                                                       D. Tomášová a  M. Zdenek 

Zo 

života 

školy 
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K svetovému dňu výživy sme inšpirovali žiakov najprv výstavkou plodov jesene, ktorú pripravili žiaci 

z prírodovedného  krúžku a krúžku šikovných rúk pod vedením p. učiteliek Ing. V. Gamcovej a Mgr. M. 

Oravcovej. O týždeň - na úvod osláv Dňa výživy 16.10.2015 sme pripravili rozhlasové vysielanie 

o zdravej výžive u nás a hladovaní v Afrike, dokonca o plytvaní potravinami v bohatších krajinách sveta  

a pripomenuli sme si  aj Deň chleba. Žiaci mali za úlohu vymyslieť a naaranžovať ovocnú a zeleninovú 

misu. Naši deviataci z 9.A sa na tento deň pripravili veľmi 

zodpovedne a nechali sa inšpirovať potravinovou 

pyramídou. Pripravili skutočne nádhernú obrovskú 

pyramídu z ovocia. Nedali sa zahanbiť ani ostatné triedy, 

ktorých misy mali aj svoj príbeh – postavičky, vtipnú 

myšlienku, výborný nápad (jablkové hranolky - 8.A). 

Nápaditosť nechýbala ani žiakom 1.stupňa. Pozrite si 

fotografie a určite dostanete na tieto zdravé, krásne 

a chutné dobroty chuť.  

A. Siváková 

 

 

Zo 

života 

školy 
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V stredu 14.10.2015 bolo v obidvoch triedach nultého ročníka celkom rušno. Hneď ráno              

do 0.A prišli mamičky piatich nulťáčikov, aby zasadli vedľa svojich detí  do školských lavíc. Deti mali 

veľkú radosť.  Pred mamičkami sa nehanbili 

a ukázali im všetko to, čo sa už naučili. 

Mamičkám nebolo všetko jedno, keď aj ony 

dostali podobnú úlohu ako ich deti. Našťastie 

sa nemuseli pred deťmi hanbiť a úlohy 

bravúrne zvládli. Sme radi, že videli úspechy, 

ale aj nedostatky svojich detí a spoločnými 

silami ich určite postupne odstránime. 

Podobne to vyzeralo aj na popoludňajšom 

vyučovaní v 0.B. Sedem mamičiek (škoda, že 

ani tu oteckovia neprišli) si vyskúšalo               

po rokoch, ako je to byť dnes žiačikom. Bolo 

príjemne a všetkým zúčastneným stranám sa to páčilo. Je to pekná tradícia na našej škole, ktorú určite 

zopakujeme aj na budúci rok.  

M. Miková 

 

Ďakujeme všetkým, ktorí prispeli do celonárodnej verejnej zbierky Biela pastelka 2015. 

Vyzbierané peňažné prostriedky budú použité na špeciálne programy pre zrakovo postihnutých (výcvik 

čítania a písania braillovým písmom, výcvik priestorovej orientácie a samostatného pohyby s bielou 

palicou, tréningové programy pre prácu so špeciálne upraveným počítačom, nákup modernejších 

kompenzačných pomôcok, kultúrno-spoločenské podujatia a pod.). Najväčšou odmenou za to je dobrý 

pocit, že ste pomohli tým, ktorým nebolo dožičené vidieť svet vlastnými očami. V piatok 25.9. sme      

pre nich vyzbierali sumu 56,80€. 

  

 
A. Hrubovská 
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Cestu za Štúrom sme začali                  

v Prešove. Stretli sme sa o 5.30  na vlakovej 

stanici. Z Prešova sme vycestovali o 5.42      

a prišli sme do Kysaku. Z Košíc išiel rýchlik 

do Bratislavy, na ktorý sme prestúpili. 

Čakala nás dlhá cesta do Trenčína. Tam nás 

čakal autobus, ktorým sme odcestovali 

do Uhrovca. Vošli sme do domu Ľudovíta 

Štúra a Alexandra Dubčeka, kde sme sa 

dozvedeli nové informácie a videli veľa 

vecí. Potom sme si pozreli film                       

o Alexandrovi Dubčekovi. Vtom 

prišla RTVS, a tak sme im poskytli rozhovor. 

(Videli ste nás v televíznych novinách?)      

 V múzeu sme videli sklenené a drevené 

výrobky, náradie, kroje a mnoho      

ďalšieho. Cestou do reštaurácie sme išli 

popod Trenčiansky hrad, ktorý sa 

rozprestieral rovno nad nami. Dobre sme 

sa najedli a nakoniec sme sa vybrali na 

štadión Pavla Demitru. Zapálili sme sviečky 

a na naše prekvapenie sme sa dostali aj 

dnu, priamo na štadión. Výlet bol super!!!! 

Máme veľa krásnych zážitkov. Už sa tešíme 

na ďalší :) . 

 

L. Bartošová, L. Molková 5.A a 7.A 

Zo 

života 

školy 
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Dňa 25.9.2015 sme sa vybrali na exkurziu do Dubnických opálových baní. Bol nás plný autobus –                 

od odvážnych škôlkarov až po výskumníkov deviatakov. Prehliadka bane nám trvala približne hodinu.     

Pod vedením sprievodcu sme sa dozvedeli, že sa nachádzame 600 m pod zemou a že nikde na svete 

nebol opál         

ťažený banským    

spôsobom a v takom 

veľkom rozsahu,  ako               

v tejto bani Jozef.   

Na vchodových 

dverách sme si mohli 

prečítať mená 

nájomníkov bane. 

Dozvedeli sme sa aj 

to, že v bani plače 

víla. Mali sme 

možnosť nájsť si 

sami opál v bani a aj 

vonku pre baňou v 

hŕbe vápencov. Bol 

to super zážitok pre všetkých, no najväčšiu radosť mali tí, čo si svoj drahokam naozaj našli.   

                                                                                                                                              
A. Siváková 
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Dňa 14.11.2015 sa osem najlepších chlapcov dostalo     

za odmenu do Prešova. Najprv sme boli  na kalvárii, kde sme 

obdivovali kostol a výhľad  na Prešov. Potom sme sa presunuli 

na zimný štadión. Sledovali sme tam zápas mladších žiakov 

Prešov vs. Michalovce. Boli sme aj na bagete a neskôr sme sa 

išli pozerať na zápas hokejbalovej ligy. Bolo to úžasné. Mohli 

sme si zastrieľať na bránku, vyskúšať si lapačku či vyrážačku, 

ale aj dresy. Nakoniec sme sa s hokejbalistami odfotili.             

Za tento výlet by sme sa chceli poďakovať p.uč. Palkovi 

a p.uč. Čižmárikovi a hokejbalistom, ktorí nám darovali loptičky.  

Bohuš Jančuš, 7.A 

 

V utorok 29.9. sme absolvovali výlet na Kapušiansky hrad (zrúcaninu). Bol to náš prvý výlet 

z turistického krúžku v novom školskom roku. Vyviezli sme sa autobusom ku kameňolomu blízko Fintíc. 

Cesta tam trvala približne dve hodiny cez les. Zastavili sme sa aj pri kaplnke, ktorú dali postaviť americkí 

Slováci. Na tom mieste sme si dali malú prestávku. Keď sme sa najedli a napili, pokračovali sme v ceste 

na Kapušiansky hrad. Po príchode na hrad sa nám naskytol neskutočný výhľad na Kapušany a Prešov. 

Z druhej strany hradu sme videli na Fintice a kameňolom.  Po oddychu na hrade sme sa vybrali                

k autobusu. Trvalo nám to asi 1 hodinu. Potom sme nastúpili do autobusu a odviezli sme sa až domov. 

Najväčší zážitok pre všetkých bol asi ten výhľad. Bolo tam fantasticky.    

Ján Vertaľ                    

a  Oliver Kmec 7.A                                                             

Zo 

života 

školy 
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V piatok 27.11.2015 sme čakali pred školou a o 13:30 sme sa spolu s pánom ornitológom Petrom 

Imrichom, p. uč. Priputenovou, p.uč. Čižmárikom a ostatnými deťmi vybrali pešo až k lesu na náučný 

chodník. Tam sme si sadli a ujo Peter nám rozprával o krúžkovaní vtákov. Ukázal nám aj krúžky, ktoré sa 

pri tom používajú. Potom sme išli vyčistiť búdky a ujo Peter nám podľa hniezd vysvetlil, aké vtáky tam 

boli. Opravili sme ešte jednu búdku a jednu novú sme aj vyvesili. Potom sme sa pohli smerom ku škole. 

Tam sme sa rozlúčili a išli sme domov. Bolo to pekné popoludnie. Ďakujeme ujovi Petrovi za jeho 

ochotu a poznatky. 

                   Klaudia Ferková ml. 8.B a Natália Ferková 7.B 

 

V sobotu 5. decembra sme sa my, žiaci z Turistického krúžku Frassati, vybrali na Šarišský hrad. 

Väčšina žiakov  vyrazila  z Terne, no my (Daniel Dziak a Peter Vaško) sme  vyrazili už z Geraltova 

autobusom a vystúpili sme vo Veľkom Šariši. Tam nás už čakala dodávka, na ktorej sme sa odviezli     

pod hrad. Najprv sme sa však ešte zastavili na železničnej stanici vo Veľkom Šariši, kde je 

„odparkovaná“ najstaršia parná lokomotíva na Slovensku. Potom sme išli pešo až na hrad. Na hrade nás 

privítala veľká hmla, čo je škoda, lebo sme sa nemohli pokochať krásnym výhľadom. Veľa zaujímavostí 

o hrade a jeho obyvateľoch nám porozprával a poukazoval pán Branislav Gmitro, za čo mu patrí veľká 

vďaka. Nakoniec sme vytiahli desiaty, poriadne sa najedli a urobili spoločné foto. Šťastne sme došli 

domov. Výlet bol super! Už sa tešíme na ďalší.  

  

 

                                                                                                                                     Peter Vaško, 7.A 

Zo 

života 

školy 
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 Pán učiteľ Čižmárik 

 1. Páčilo sa Vám na bowlingu? ,, Áno, 

žiaci sa bavili, bola tam slušná a športová 

atmosféra. Myslím, že to bol vydarený 

turnaj." 

2. Ste spokojný s výkonmi žiakov a ich 

výsledkami? ,,Všetci žiaci sa snažili,          

a to je podstatné, aj keď sa niektorým, 

hlavne mladším, nedarilo, predsa sa nevzdávali."  

3. Ktorý tím podľa Vás ovládal bowling najlepšie?  ,,Ten, ktorý vyhral. Deviataci už niekoľkokrát         

po sebe potvrdili, že to vedia. Tak hádam oni." 

4. Prečo práve bowling? ,,Tak to neviem, to je otázka skôr na p.uč. Palka. Myslím, že na začiatku bola 

bowlingová liga škôl a my sme museli vybrať najlepších. Ligu už nehráme, no turnaj zostal." 

5. Zúčastnili sa bowlingu aj žiaci z prvého stupňa? ,,Myslím, že nie. Musia ešte trochu dorásť, aby      

tie bowlingové gule pre nich neboli až také ťažké." 

6. Plánujete takú akciu aj niekedy v budúcom školskom roku? ,,Určite áno, je to turnaj, ktorý má      

na našej škole tradíciu." 

7. Ovládate bowling aj Vy? ,,Vždy si ho rád zahrám." 

 

Pán učiteľ  Palko 

1. Páčilo sa vám na bowlingu?  ,,Páčilo." 

2. Ste hrdý na žiakov a ich výsledky? ,,Som rád, že sa žiaci zapájajú do tejto tradičnej aktivity. Záujem 
je každý rok približne rovnaký - tých 46 žiakov - a som rád, že aj mnohí noví si ho vyskúšali ." 

3. Plánujete niečo také aj na budúce roky? ,,Ako som spomínal, je to tradičná aktivita, organizujeme 
ju už tretí rok a verím,  že to zostane tradíciou."  

4. Ktorý tím ovládal bowling najlepšie? ,,Najlepší boli chlapci z 9.A. Vyhrali už 3 turnaje po sebe. 
Zatiaľ boli najlepší a čakáme na ich nástupcov.“ 
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5. Z jednotlivcov sa podľa Vás najlepšie darilo komu? ,,Z  chlapcov bol najlepší Braňo Terpák (258b)    
a z dievčat Ema Štefanová (212b)." 

6. Čo by sa dalo zmeniť? ,,Dá sa zmeniť miesto, pretože v Prešove sú aj lepšie bowlingové kluby,      
ale chceme to prispôsobiť  žiakom, aby to nebolo drahé, aby si to skúsili aj rómski žiaci. Poznám lepší 
klub, kde je až 8 dráh a niekedy by sme to tam mohli skúsiť." 

7. Prečo práve bowling? ,,Odkedy som prišiel do školy v Terni, tak sa snažím hľadať nové možnosti 
disciplín pre žiakov, ktoré ich záujmu, a ktoré by si mohli vyskúšať, aj keď  nie sú bežne dostupné. 
Bowling je jedna z tých možností, pri ktorej si žiaci môžu zašportovať a pritom sa aj zabaviť." 

Filip Kacár 

1. Páčil sa ti bowling?  ,,Hej!"      

2. Na akom mieste sa umiestnil tvoj tím? ,, Na 2. mieste." 

3. Čo by si na svojom výkone, prípadne na celom bowlingu zmenil? ,,Asi by som sa pokúsil                   
v 1. kole lepšie triafať." 

4. Komu sa podľa teba darilo najlepšie? ,,Braňovi Terpákovi. Bol aj najlepší bowler." 

Gabriela Halčišáková 

1. Páčilo sa ti na bowlingu? ,, Samozrejme, bolo to úžasné." 

2. Na akom mieste sa umiestnil tvoj tím? ,,Na 1. mieste." 

3. Aké bolo tvoje skóre? ,,Mala som 174b a zároveň som bola 2. najlepšia bowlerka." 

4. Zmenila by si niečo? ,,Nie, so svojím výkonom som spokojná a aj samotný bowling bol super. " 

Ema Štefanová 

1. Páčilo sa ti na bowlingu? ,,Určite, najviac sa mi páčilo to, že sme si mohli vylosovať dráhu, na ktorej 
budeme hrať." 

2. Ako sa ti podarilo stať  najlepšou bowlerkou ? ,,Ani som netušila že to vyhrám, myslela som, že to 
bude niekto iný." 

3. Si hrdá na svoj tím, vďaka ktorému ste skončili na 1. mieste v kategórii dievčat?,, Áno, som veľmi 
rada. Boli úžasné!" 

4. Zmenila by si niečo na svojom výkone alebo celkovo na bowlingovom turnaji? ,,Ani nie, všetko 
bolo dobré. " 

5. Čo by si odkázala žiakom, ktorí ešte na bowlingu neboli a chceli by ísť na budúci rok? ,,V prvom 
rade, aby sa nebáli prihlásiť, pretože je to sranda a samozrejme nejde len o výhru. Ide o to - zúčastniť 
sa a zašportovať si iným nevšedným spôsobom.“ 
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Klaudia Vasková 

1. Páčilo sa ti na bowlingu? ,, Áno, mám skúsenosť s novým športom a určite to skúsim aj po ostatné 
roky." 

2. Prezraď nám nejaké triky, vďaka ktorým si sa stala 3. najlepšou bowlerkou? ,,Ja som to vôbec 
nečakala, ale najdôležitejšie je sústrediť sa na svoj cieľ a fandiť si." 

3. Čo by si zmenila na svojom výkone?,, Asi by som lepšie triafala a možno potom by som vyhrala      
aj 1. miesto v kategórii najlepšia bowlerka." 

                                                                              Pýtali sa: Veronika Plačková 8.A,  Janka Oravcová 7.A  

 

   

My, žiaci 4.A a aj iných tried prvého stupňa, sme v utorok 14. júna 

2016 navštívili ZOO a DinoPark v Košiciach. Videli sme ťavu, levicu, ktorá 

sa vyhrievala na slnku, koňa, somára a páva na streche.                                                                                                                             

Ďalej sme videli tigra a veľmi veľa vtákov. Bol tam aj jeden veľmi hrubý 

had, pruhovaná 

zebra a celkom 

pekné rybičky.                                            

Zo ZOO sme 

prešli                   

do DinoParku, 

kde nám najprv 

premietli 3D film o dinosauroch. Keď 

sme vyšli z 3D, videli sme dinosaurov aj 

naozaj. Niektoré sa pohybovali, iné len 

vydávali zvuk. Bola tam pre nás medzi 

nimi aj hojdačka a pieskovisko. Ale najväčší zážitok z tohto výletu  sme mali asi na bobovej dráhe. 

Bol to fantastický zážitok!      

                                                                                                                                        Žiaci 4.A 
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                                                             V pondelok 20.6. sa začal 9.A  kurz anglického jazyka. 

Prvý deň sme mali aktivity, v ktorých sme sa zamýšľali nad tým, čím sme výnimoční alebo ako by sme 

pomohli iným ľuďom. Na druhý deň sme mali tému o Veľkej Británii, kde sme sa dozvedeli niečo              

o zaujímavých pamiatkach, mestách a známych osobnostiach. Podľa zadaných indícií - Beatles, Harry 

Potter - sme hľadali na mape Veľkej Británie miesta, čím sú slávne. Zisťovali sme si                                    

na webstránkach ako sa najlacnejšie dostať do Veľkej Británie a navrhli sme si aj plán cesty. Potom 

nasledovala 

téma o našej 

obci. Najprv 

sme si zisťovali 

informácie, 

potom sme 

kreslili mapu     

a robili malý 

prieskum,            

v ktorom sme sa pýtali obyvateľov obci, ako aj učiteľov a žiakov,  či majú radi Terňu a prečo. Ich 

odpovede sme písali v angličtine. V miestom obchode Jednota sme hľadali výrobky s anglickými 

názvami... bolo ich veľa (kozmetika, čaje, sladkosti ). Čakajú nás ešte ďalšie dva dni, na ktoré sme 

zvedavé  a tešíme sa na ne.  

 

 

 

 

 

 

 

Žiačky 

9.A  

 

Have a nice day and a beautiful summer! 
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p. uč.  Lýdia Zlacká  (učí anglický jazyk) 

Poznali ste našu obec, školu alebo niekoho z našej školy skôr, ako ste k nám prišli? 

Vašu obec som poznala z počutia, keďže jej dobré meno robia mäsové výrobky. Na sviatok                  

sv. Valentína som dostala výborné medovníkové srdiečko plnené marhuľovým lekvárom. Bolo veľmi 

chutné. Pozrela som si výrobcu a bola na ňom uvedená cukrárenská výroba v Terni. Vtedy som ešte 

netušila, že tu raz budem pracovať. Predtým som k vám nemala možnosť zavítať, poznala som však 

niektorých kolegov, ktorí tu pracujú. 

Koľko rokov pôsobíte v školstve?  Na akých školách ste pracovali?  

Anglický jazyk som začala vyučovať už počas vysokej školy na Akadémii Vzdelávania v Prešove.             

Po ukončení školy som odišla na jeden školský rok do Talianska v rámci projektu Comenius a pôsobila 

v meste Caltagirone na Sicílii. Od roku 2008 pracujem na Slovensku. Ako učiteľka anglického jazyka 

som pracovala na viacerých školách: na ZŠ, na konzervatóriu a na súkromnej vysokej škole v Prešove. 

Ako sa cítite v našej škole? 

Na vašej škole sa cítim dobre. Veľmi si vážim milé a priateľské prijatie. 

Baví vás práca učiteľky?  

Áno. Ak by ma táto práca nenapĺňala, nepracovala by som ako učiteľka. Je však úžasným pocitom, keď 

vidíte, že môžete niekoho pozitívne motivovať a vzbudiť záujem k cudziemu jazyku. 

Ako spomínate na svoje školské roky a ako by podľa Vás mala vyzerať ideálna škola? 

Školu som mala rada vďaka dobrým spolužiakom a tiež dobrým učiteľom. Spomínam si, ako mi moja 

mamka pred písomkami, a neskôr aj skúškami, dala radu, aby som stále spravila, čo bolo v mojich 

silách, bola pokojná a verila, že všetko dobre dopadne. Fungovalo to! Samozrejme, najlepšie                   

zo školského roku boli prázdniny – odmena za celoročnú prácu. 

Ideálna škola by mala byť založená na princípe zodpovednosti z oboch strán. Žiaci by sa mali učiť byť 

zodpovední za svoju prácu doma a na hodinách, následne za svoje výsledky, ako aj správanie. Toto 

všetko môže ovplyvniť ich budúcnosť. Na druhej strane učitelia by mali byť zodpovední za to, aby 

žiakov čo najviac naučili a podporovali ich talenty.  

Veronika Plačková 8.A 
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                     Milí rodičia, mali ste o nás strach? 

  Prečo? Veď sme tam mali plné bruško a plno zážitkov! 

 

 

Pre ukážku - napríklad:                       

Škola v prírode - jedálny lístok 

Raňajky:  nátierky, zelenina , 

syry, šunka, praženica, džem, 

chlieb vo vajíčku                           

  

 

 

Ktorého zberateľa ľudových rozprávok poznáš?:  „Benda 
Kristová“ 

„Pani učiteľka, bude zazvoniť a ja nemám napísané.“ 

Ako sa pýtame na datív?: „Kto je tam?“ „Vy sa trapnete a ja už mám!“ 

Aký je to čas?: „Dnešný!“ „Pani učiteľka, ruka mi zomrie.“ 

„Doktorka mi dala demicinu.“ Ako spí sova?: „Leží na zemi!“ 

Aké poznáme vzory?:  „Mesto, vysvedčenie i defčatko.“ „Ako sa volá táto rozprávka? (O červenej čiapočke) - Ježiš 

baba. Nieee -  O Čapkovi!“ 

Malo byť: Jeme slušne. Bolo: Jeme šušne. Čítal si?: „Necical som.“ 

Obedy:     buchty na pare, špagety, rezeň, kuracie 

prsia, rybie filé, losos  Večere:    palacinky so 

šľahačkou, pizza,  prírodný  rezeň 

Adam 

redakcia 



 

 18 

 

 

   
             

 

Končia úspešne - boli prijatí na vybrané stredné školy - 

na Strednú priemyselnú školu elektrotechnickú, Gymnázium 

Jána Adama Raymana, Gymnázium Konštantínova 2, 

Pedagogickú a sociálnu akadémiu a tiež aj na Strednú 

zdravotnú školu, tiež obchodnú, stavebnú, strojnícku, 

elektrotechnickú  a technickú - to sú školy pripravujúce 

odborníkov v rôznych učebných a študijných odboroch          

na prácu doma aj v zahraničí. Blahoželáme a držíme im palce 

v osobnom, študijnom a pracovnom živote. Nech sa im darí v zdrav í a šťastí naďalej! 

Takto odchádzajú.  A len nedávno takto zúrodnili 

školské políčka po stavbároch: 
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Vedia sa veru vykrúcať v tanci, ale často            

aj vykrúcať, keď sa im niečo nechce...  

 

 

Pomaly sa končí ďalší šk. rok. Aj tento rok 

z našej školy niekto odíde. Odíde zopár ľudí, ktorí 

tu s nami boli veľmi dlhý čas – celkovo 9 rokov. V 

žiadnej ďalšej škole sa už tak dlho nezdržia. 

Počas tohto času si stihli nazbierať krásne 

a možno aj menej krásne spomienky.  No aj 

napriek tomu všetkému peknému - nepeknému, 

milému – nemilému, osožnému či menej 

osožnému, teraz odchádzajú. Odchádzajú na 

stredné školy, pretože sú deviataci. A keďže 

všetky svoje povinnosti ako monitor, prijímačky 

a veci podobné už zvládli 

a zvládli to celkom dobre 

(keďže ich už všetkých 

prijali), opýtame sa ich, aké sú ich dojmy. 

 

 

 

Aké sú vaše pocity z prijímačiek? 

Braňo: „Pocity sú zmiešané.“ 

Lucia A.: „Bála som sa, že ma neprijmu, aj keď som 

z toho mala celkom dobrý pocit, no bol veľký nápor.“ 

Veronika:  „Pocity po prijímačkách som mala dosť zlé, pretože bolo veľa záujemcov, no keď ma prijali, 

boli to šťastné pocity.“ 

Adam: „Mal som pocit, že to bolo celkom ľahké a že je konečne 

po tom.“ 

Saša: „Odľahlo mi, spadol mi kameň zo srdca a že to už skončilo.“ 

redakcia 
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A teraz pár slov, viet o tom ako sa cítili na prijímačkách. 

Aké pocity máte zo škôl z učiteľov a podobne? 

Lucka S. (PGaSA): „Bolo to v pohode, učitelia boli milí, 

prijímačky sa mi zdali celkom ľahké, myslím, že som to 

zvládla super. Celkový dojem zo školy bol veľmi dobrý, je to 

škola pre mňa. Je to môj sen.“ 

Saša (MLADOSŤ): „Prístup učiteľov je vynikajúci, ohlasy sú 

tiež dobré, koho to baví, 

odporúčam, nájde sa tam. 

Lucka S.(ZDRAVOTNÁ): „Mali sme len jednu učiteľku na testoch, ktorá bola veľmi milá, škola bola 

v pohode, celkový dojem bol dobrý. Páčilo sa mi tam. 

  Všetci sú spokojní. Všetci deviataci sú prijatí na svoje vysnívané školy a v roku 2016, presne                        

5. septembra, na ne aj nastúpia. Držíme im palce, nech sa im darí. 

                                                                                                                                Veronika Krajňaková, 9.A  

 

  

 

 

Na našej školskej webstránke nájdete kopec fotografií a niekoľko videí z našich aktivít. V tomto polroku ich 

bolo neúrekom, napríklad: 

 Výlety: ZOO a Dinopark Košice, Ochtinská aragonitová jaskyňa, Ornitologický stacionár v Drienovci, Vysoké 

Tatry,... 

 Kultúrne podujatia: Nemá kocúr večne hody v DJZ v Prešove, Oliver Twist,... 

Besedy, exkurzie, programy, súťaže, vychádzky,.... A kopec ďalších zaujímavostí.   

  

 


